
Oświadczenie złożone 

przez senatora Mariana Poślednika 

na 58. posiedzeniu Senatu 

w dniu 15 marca 2018 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Krzysztofa Jurgiela 

Szanowny Panie Ministrze! 

W ostatnich latach występuje bardzo poważny problem dla hodowców pszczół, problem utrzymania stanu 

pogłowia. Każdego roku po okresie zimowym, ale także w okresie letnim, pszczoły masowo giną z powodu 

chorób i stosowania trujących środków ochrony roślin w rolnictwie i ogrodnictwie. Jak wynika z doniesień 

hodowców, miniony 2017 r. był najgorszym od lat rokiem w pszczelarstwie. To efekt niesprzyjających wa-

runków atmosferycznych. Niskie temperatury wiosną i latem sprawiły, że wielu hodowców straciło nawet 

połowę swoich pszczół. W Polsce miodu jest za mało. Konieczny jest import, a przecież posiadamy odpo-

wiednie warunki do zwiększenia jego produkcji. Pszczelarze potrzebują pomocy państwa w pokonywaniu 

problemów związanych z odbudową hodowli. Niestety, obecnie nie mogą liczyć na wsparcie, co skutkuje 

ograniczeniem hodowli przez wielu pszczelarzy. Po prostu ich na to nie stać. 

Pszczoły to nie tylko miód, ale gwarancja uzyskiwania wysokich plonów. W wielu krajach poradzono so-

bie z tym problemem, np. w Czechach produkcja miodu pokrywa krajowe zapotrzebowanie, a nawet jest on 

towarem eksportowym. 

Proszę o odpowiedź na następujące pytania. 

1. Co rząd zamierza zrobić, aby zapobiegać wymieraniu pszczół w Polsce? 

2. Dlaczego rząd nie stosuje dopłat dla rolników hodujących pszczoły, tak jak ma to miejsce w wielu kra-

jach, w tym także w Czechach? 

3. Czy w nowej perspektywie rząd planuje objąć dopłatami hodowców pszczół? 

Z poważaniem 

Marian Poślednik 
 


